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ROMÂNIA 

JUDEŢUL MUREŞ 

COMUNA GURGHIU 

CONSILIUL LOCAL GURGHIU 
Gurghiu,  str. Petru Maior,  nr. 8,  jud. Mureş 

tel. 0265 536 003   fax. 0265 536 094  e-mail: gurghiu@cjmures.ro 

www.comunagurghiu.ro  
________________________________________________________________________________________________________________ 

 

PROCES   VERBAL 

încheiat astăzi,  25 martie 2021, cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a 

Consiliului Local Gurghiu 

  

 Prin Dispoziţia Primarului nr. 35 din data de  16 martie 2021 şi a Convocatorului nr.  1816 

din 16 martie 2021, Primarul Comunei Gurghiu, Boar Laurenţiu Dumitru, a convocat Consiliul 

Local Gurghiu, judeţul Mureş, în Şedinţă Ordinară, pentru data de 25 martie 2021, ora 14,00 , în 

Sala Mare de şedinţe  a Primăriei Gurghiu, str. Petru Maior, nr. 8, având următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al 

Consiliului Local Gurghiu 

2. Proiect de hotărâre privind actualizarea Planului de Analiză și Acoperire a Riscurilor al 

Comunei Gurghiu 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului privind supravegherea prin mijloace 

video 

 

Participă următorii consilieri:  Benkö Aurora, Bodor Ibolya Olimpia, Buţiu Lucian, Costea 

Ovidiu-Călin, Dumbrava Nicolae Francisc, Dumbravă Vasile, Hărșan Ioan-Eugen, Hărșan Viorel-

Mihail, Illyés-Kantor Zoltan, Kiss Tibor-Stefan, Pop Ioan, Pop Călin-Vasile, Suciu Maria, Șiara 

Marius-Eugen, Șuteu Vasile-Ovidiu  

 

Invitat: Dan Stela Liliana – delegat sătesc al satului Adrian 

 

Dintr-un total de 15 consilieri, fiind prezenţi 15 şedinţa este declarată statutară. 

 

 Este supus spre aprobare Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Local Gurghiu din 

data de 25 februarie  2021, si se votează: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

În continuare se dă citire Proiectului Ordinii de zi, se supune la vot şi  se votează 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

mailto:gurghiu@cjmures.ro
http://www.comunagurghiu.ro/
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Este aprobată ordinea de zi pentru ședința Consiliului Local Gurghiu din data de 25 martie 

2021 

 

    Se trece la punctul 1 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobarea  

Regulamentului de organizare și funcționare al Consiliului Local Gurghiu 

 

Președintele de ședință, domnul Șiara Marius-Eugen informează membri Consiliului local 

despre faptul că la acest proiect de hotărâre, grupul consilierilor locali PSD au depus un număr de 

9 amendamente care urmează a se discuta.  

Este dat cuvântul domnului Primar în calitatea sa de inițiator al proiectului. 

Domnul Primar salută prezența membrilor consiliului local și propune ca înainte de 

discutarea amendamentelor să se stabilească valoarea indemnizației de consilier local, conform 

prevederilor art. 61 din anexa nr. II a Ordinului nr. 25/2021, respectiv a art. 63 din propunerea de 

Regulament de organizare și funcționare a consiliului local. Calculul indemnizației se va face 

conform formulei propuse în actul normativ amintit, plecând de la procentul de maxim 10 % din 

indemnizația primarului. Este propus procentul maxim de 10% din valoarea indemnizației 

primarului și procentul de 8% din valoarea indemnizației primarului. 

Domnul consilier Hărșan Ioan Eugen propune ca funcția de consilier local să fie onorifică.  

Domnul Primar răspunde că atâta timp cât indemnizația este un drept al aleșilor locali nu 

se poate obliga nimeni să renunțe la ea dar există posibilitatea donării sumei pentru cei care 

doresc. 

 Pentru explicarea modului de calcul a indemnizației este invitată doamna Gliga Rafila-

Dorina - șeful biroului financiar contabil din cadrul Primăriei Gurghiu.  

Se propune alegerea procentului din indemnizația primarului conform căruia se va calcula 

valoarea indemnizației lunare de consilier local iar pentru aceasta se propune votul secret. În urma 

numărării voturilor se înregistrează următorul rezultat:  

12 voturi pentru procentul de 8% din indemnizația primarului 

3 voturi pentru procentul de 10% din indemnizația primarului 

Este aprobată valoarea de 8% din indemnizația lunară a primarului pentru calculul 

indemnizației lunare a consilierilor locali. 

 

În continuare se trece la discutarea amendamentelor depuse.  

Domnul Primar intervine și menționează că acestea nu sunt justificate. 

Domnul Kiss Tibor Ștefan, în calitate de membru al comisiei juridice menționează că 

proiectul de hotărâre a fost analizat de comisie iar amendamentele de modificare sau completare  

depuse nu se justifică.  

Domnul Primar intervine și menționează că amendamentele sunt redactate în mod 

tendențios.  

Domnul consilier Buțiu Lucian dorește să afle în ce măsură Regulamentul propus respectă 

un cadru legal. 

Doamna Secretar general, Maria Oprea răspunde că Regulamentul aprobat prin Hotărârea 

nr.  49 din 22 octombrie 2019 a fost redactat în conformitate cu prevederile Ordonanței de Urgență 

a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, dar odată cu apariția Ordinului nr. 25/2021 

pentru aprobarea modelului orientativ al regulamentului de organizare şi funcţionare a consiliului 

local, regulamentul iniția a fost modificat și completat conform prevederilor Ordinului, au fost 

reordonate articolele și renumerotate pentru a respecta Regulamentul-cadru propus. Ceea ce este în 

plus față de Regulamentul –cadru sunt modificările aprobate de către Consiliul local prin 

Hotărârea nr. 70 din 10 decembrie 2020 cu privire la interdicția de a înregistrare a desfășurării 

ședințelor cu dispozitivele personale ale participanților, fără acordul consiliului local.  

Domnul consilier Buțiu Lucian salută inițiativa colegilor de la PSD de a depune 

amendamente, dar după analizarea lor afirmă și el că acestea sunt redactate tendențios. 

Doamna consilier Benkö Aurora propune analizarea amendamentelor pe rând și cu vot 

secret pentru ca membri consiliului local să nu fie intimidați de prezența domnului Primar. 
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Domnul consilier Șiara Marius-Eugen, în calitate de președinte de ședință solicită acordul 

consilierilor pentru analizarea individuală a amendamentelor. 

Se trece, astfel la analizarea amendamentelor. 

1. La amendamentul nr. 1, doamna consilier Benkö Aurora consideră că Regulamentul 

trebuie să conțină și normele legale în baza cărora este redactat. 

Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 1 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 1 este respins. 

2. Domnul consilier Buțiu Lucian dorește să afle dacă colegii din grupul PSD doresc 

modificarea Comisiilor de specialitate. 

Doamna consilier Benkö Aurora răspunde că acestea nu au fost alese legal. 

Domnul Primar intervine și amintește faptul că în legătură cu acest aspect a fost depusă o 

sesizare la Instituția Prefectului-Județul Mureș, cea care este în măsură să stabilească 

legalitatea actelor emise de către consiliile locale iar aceasta nu a constatat nelegalitatea 

hotărârii. 

 Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 2 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 2 este respins  

3. Doamna consilier Benkö Aurora propune eliminarea posibilității de vânzare a bunurilor 

conform prevederilor articolului 25, alin. (6) lit. b) din propunerea de Regulament. 

Doamna Secretar general intervine și atrage atenția că această prevedere se referă la toate 

bunurile din domeniul privat al Comunei, aspect de care membri consiliului local să țină 

cont în momentul analizării amendamentului. 

Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 3 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 3 este respins 

4. Doamna consilier Benkö Aurora solicită transmisiunea ședințelor consiliului local pe 

internet. 

Domnul Primar intervine și amintește că acest lucru a fost discutat încă din luna decembrie 

a anului trecut când s-a propus contractarea unei firme specializate care, cu acordul 

consiliului local va asigura înregistrarea și transmiterea electronică a ședințelor. 

Domnul consilier Dumbravă Nicolae Francisc intervine și afirmă că dacă fiecare grup ar 

depune amendamente pentru fiecare proiect de hotărâre, ședințele s-ar prelungi nejustificat. 

De asemenea se declară nemulțumit de faptul că încă de la începutul noului mandat 

membri consiliului local în cadrul ședințelor sunt spectatori între schimbul de replici dintre 

doamna consilier Benkö Aurora și Primarul comunei și propune renunțarea la acest schimb 

de replici și continuarea votării într-un ritm mai alert. 

Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 4 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 4 este respins  

5. Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 5 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 5 este respins 
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6. La amendamentul nr. 6 doamna consilier Benkö Aurora solicită o raportare semestrială a 

sumelor virate fiecărui consilier pe durata mandatului. 

Domnul Primar întreabă dacă doamna consilier consideră că unii colegi consilieri au primit 

sume în plus pe lângă indemnizația de consilier stabilită. 

Doamna consilier răspunde afirmativ și dorește decontarea transportului așa cum este 

specificat la art. 65. 

Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 6 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 6 este respins  

7. Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 7 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 7 este respins 

8. Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 8 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 8 este respins 

9. Se propune votarea modificărilor propuse prin amendamentul nr. 9 și se votează astfel: 

3 voturi pentru  

12 voturi împotrivă 

 0 abțineri 

Amendamentul nr. 9 este respins 

 Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen își exprimă nemulțumirea în legătură cu faptul că membri 

comisiei juridice nu au studii juridice. 

 

Nemaifiind discuții la acest punct și având avizul Comisiei pentru administrație publică, juridică, 

apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăților cetățenilor din cadrul Consiliului 

Local Gurghiu se propune supunerea la vot a proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

 

Pentru – 12 

Împotrivă – 3 

Abţineri – 0 

Este aprobată Hotărârea nr. 19 din 25 martie 2021  privind aprobarea  Regulamentului de 

organizare și funcționare al Consiliului Local Gurghiu 

Se trece la punctul 2 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind actualizarea Planului de 

Analiză și Acoperire a Riscurilor al Comunei Gurghiu 

 Nefiind întrebări și având avizul comisiei pentru administrație publică, juridică, apărarea 

ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăților cetățenilor se propune supunerea la vot a 

proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 20 din 25 martie 2021 privind actualizarea Planului de Analiză și 

Acoperire a Riscurilor al Comunei Gurghiu 
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Se trece la punctul 3 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului 

privind supravegherea prin mijloace video 

Domnul Primar informează că sistemul video înregistrează imagini dar, în lipsa unui regulament 

de utilizare acestea nu pot fi puse la dispoziția organelor abilitate pentru constatarea infracțiunilor 

petrecute pe raza Comunei Gurghiu.  

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen întreabă dacă este implementat acest sistem mai este 

necesară angajarea serviciilor specializate de pază? 

Domnul Primar răspunde că paza trebuie asigurată fiind o obligație legală, iar cele 20 de camere 

amplasate la intrarea și ieșirea din localități nu sunt suficiente pentru asigurarea pazei cetățenilor. 

Cu ajutorul imaginilor au fost identificați suspecți în cazul comiterii unor infracțiuni dar în lipsa 

unui regulament imaginile nu pot fi folosite la punerea sub acuzare a acestora, de aceea este 

imperios necesară aprobarea unui regulament de utilizare a sistemului. 

Doamna consilier Bodor Ibolya Olimpia dorește să afle când vor fi amplasate camerele video în 

satul Glăjărie. 

Domnul Primar răspunde că satul Adrian și Glăjărie au rămas ultimele deoarece nu exista rețea din 

fibră optică pentru transmiterea informațiilor, acest aspect fiind discutat deja  cu operatorul de 

cablu, și va fi remediat în perioada următoare iar camerele amplasate în satul Glăjărie vor fi 

funcționale.  

 Nemaifiind întrebări și având avizul comisiei pentru administrație publică, juridică, 

apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăților cetățenilor se propune supunerea la 

vot a proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată Hotărârea nr. 21 din 25 martie 2021 privind aprobarea Regulamentului privind 

supravegherea prin mijloace video 

 

Nemaifiind puncte pe Ordinea de zi se trece la Diverse: 

 

1. Domnul Primar informează membri consiliului local că în urma analizării actelor de punere în 

valoare pentru materialul lemnos propus a se exploata din pădurile comunale în anul 2021 la 

sfârșitul lunii aprilie se vor marca  tăierile din zona Glăjărie și Orșova. Pentru lemnul de foc 

pentru populație se propune păstrarea aceluiași preț ca și anul trecut de 120 lei/mst. Având în 

vedere că pădurea a aparținut satului Orșova, domnul Primar dă cuvântul consilierilor din acest sat 

pentru a-și spune părerea cu privire la acestea. 

Domnul consilier Dumbravă Vasile solicită asigurarea lemnului de foc pentru populație.  

Domnul Primar propune analizarea prețului de vânzare și a condițiilor în ședința următoare iar 

membri consiliului local sunt de acord. 
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Domnul consilier Hărșan Ioan Eugen dorește să studieze actele de punere în valoare. 

    

2. Doamna consilier Benkö Aurora revine cu solicitarea de  a fi acoperite înscrisurile jignitoare la 

adresa PSD de pe un capăt de pod din satul Glăjărie. 

Domnul Primar răspunde că capetele de pod au fost vopsite cu var de către beneficiarii de ajutor 

social care au obligația efectuării de ore de muncă și, în continuare îi adresează întrebarea 

domnului Viceprimar. 

 Domnul Viceprimar răspunde că dânsul nu a văzut aceste inscripții. 

Domnul primar răspunde că se vor face verificări și se vor acoperi inscripțiile. 

Nemaifiind alte luări de cuvânt, domnul  Primar mulțumeşte pentru prezență iar domnul  consilier 

dr. ȘIARA MARIUS-EUGEN , în calitate de preşedinte de şedință, declară şedința închisă. 

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,           CONTRASEMNEAZĂ, 

              ȘIARA MARIUS-EUGEN               SECRETAR GENERAL, 

       Oprea Maria 
 

 


